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Darłowo, dnia 3 czerwca 2014 roku 
BR.0002.7.2014 
 
 

Protokół Nr XLIX/2014 
z XLIX Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 3 czerwca 2014 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1118. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Pan Mirosław Gałuszkiewicz – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, 
usprawiedliwiony. 
Pani Jolanta Janicka – Radna Rady Gminy Darłowo była nieobecna, usprawiedliwiona. 
Pan Przemysław Pociecha – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLIX sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 3 czerwca 2014 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Arkadiusz Klimowicz – Burmistrz Miasta Darłowo; 
Pan Zbigniew Grosz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Darłowie; 
Pan Wojciech Wiśniowski – Starosta Sławieński; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu w Sławnie, Koordynator Samorządowy;  
Pan Artur Madeła – Radca Prawny  
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 
Ponadto podczas obrad sesji obecni byli zainteresowani mieszkańcy Gminy Darłowo. 
mieszkańcy Miasta Darłowo oraz redaktorzy prasy i telewizji regionalnej.   

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego.  
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując większością: 
11 głosów za, 
1 głos przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia              
8 marca 1990 o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594, z późn. 
zm.) na wniosek Wójta Gminy Darłowo. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że art. 
20 ust 3 cytowanej ustawy obliguje Przewodniczącego Rady do obowiązku zwołania sesji na 
dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej został złożony w dniu 29 maja 2014 roku w Referacie 
Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie                 
z obowiązującymi przepisami prawa.  
/wniosek Wójta Gminy Darłowo o zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 1.2. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał obecnym 
że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, wobec czego dodatkowym 
warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede wszystkim zgoda wnioskodawcy 
na tę zmianę. Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad sesji? 

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy może zgłosić 
wniosek dotyczący wprowadzenia wolnych wniosków ponieważ ten porządek nie ma ani 
wolnych wniosków ani trybuny. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że pytanie 
skierowane powinno być do Pana Wójta, ponieważ on jest wnioskodawcą sesji.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wymieniając Pana Burmistrza, Pana 
Starostę, Pana Przewodniczącego Rady Miasta Darłowo, Radnych Gminy Darłowo, Sołtysów 
Sołectw Gminy Darłowo, zwracając się również do wszystkich obecnych na tej sali, 
powiedział, że w związku ze zgłoszonym wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad 
dzisiejszej sesji zgłoszonym przez Pana Radnego między innymi o umożliwienie wystąpień – 
z tego co zrozumiał – gości zaproszonych … Pan Wójt upewnił się czy tak? 

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo przytaknął. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź 

powiedział, że jako wnioskodawca chce powiedzieć, że Pan Burmistrz miał okazję zapoznać 
się ze stanowiskiem Władzy Najwyższej naszej Gminy, jedynego sąsiada w sprawie zadania 
własnego jakim jest ochrona zdrowia, natomiast Wójt Gminy nie miał takiej możliwości 
pomimo wystąpienia do Przewodniczącego Rady Miasta w sprawie szpitala w Darłowie. Pan 
Wójt powiedział, że sesja jest zwołana przez Wójta na konkretne rozstrzygnięcie tj. sprzedaży 
nieruchomości będącej w kompetencji Rady Gminy. Pan Wójt powiedział, że myśli, że pan 
Burmistrz i Pan Starosta powinni być spokojni ponieważ są członkami, sympatykami 
Platformy i PSL partii rządzącej w powiecie i wykonają stanowisko szefa partii i zagłosują 
jak trzeba. Pan Wójt powiedział, że od dłuższego czasu Wójt Gminy jest krytykowany przez 
Pana Burmistrza i jego sympatyków w celu wywarcia wpływu na wirtualną sprzedaż Ośrodka 
Zdrowia Miastu Darłowo. Pan Wójt powiedział, że podobnie czyniono w 2003 roku, gdy do 
Wójta Franciszka Kupracza będącego w Słupsku w Szpitalu po operacji nerki, przybył Szef 
Spółki lekarzy, pielęgniarek i laborantów przekonywać, żebym odstąpił od kupna Ośrodka 
Zdrowia w Darłowie przez Gminę Darłowo. Pan Wójt powiedział, że w pierwszej chwili po 
obudzeniu myślał, że to jest jakaś osoba, która chce mu pomóc, ale nie spodziewał się, że to 
jest ginekolog. Pan Wójt powiedział, że ten Pan zamiast mu życzyć zdrowia, zaczął go 
przekonywać w jakiś sposób, że powinien odstąpić od tego zamysłu. Pan Wójt powiedział, że 
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wówczas temu lekarzowi odpowiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby lekarze                        
i pielęgniarki uczynili z Ośrodka Zdrowia nowoczesną Przychodnię dla pacjentów, przy 
zakupie Ośrodka Zdrowia przez Gminę. Pan Wójt powiedział, że myślał, że wtedy lekarz ten 
pójdzie i dadzą mu spokój, ale niestety ten dalej swoje. Pan Wójt powiedział, że wówczas 
podziękował za robienie mu wody z mózgu. Pan Wójt powiedział, że sytuacja dzisiaj się 
powtarza, bo wypowiedzi Pana Burmistrza w Internecie, w mediach to jest podobna 
rozmowa, dlatego też nie zgadza się na ponowne robienie wody z mózgu Radnym Rady 
Gminy, którzy mieli okazję w dniu 15 kwietnia bieżącego roku spotkać się z Panem 
Burmistrzem i z Panem Starostą. Pan Wójt powiedział, że Pan Przewodniczący Rady 
Miejskiej nie był wtedy na spotkaniu. Pan Wójt powiedział, że na najbliższej sesji Rady 
Gminy w dniu 16 czerwca będzie możliwość w ramach TRYBUNY OBYWATELSKIEJ 
wypowiedzieć się w tej sprawie. Pan Wójt powiedział, że jest to sprawa konkretna, znana                
i według niego prosta i Radni muszą samodzielnie podjąć tą decyzję i ponieść za to 
odpowiedzialność, dlatego nie wyraża zgody na wprowadzenie tego punktu. Pan Wójt 
powiedział, że sesja po to jest zwołana, żeby załatwić tą bardzo istotną, konkretną sprawę 
należącą do kompetencji Rady Gminy. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wobec 
tego wniosek Pana radnego Józefa Szymachy został odrzucony. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał to po co ich wezwano jako 
społeczników. Mówca zapytał czy post factum [czyli: po fakcie] będą dyskutować 
szesnastego?  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 
obrad, a następnie jego przyjęcie pod głosowanie. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 

1.1. Stwierdzenie kworum. 
1.2. Ustalenie  porządku obrad.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy 
Darłowo (dot. działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo-Ośrodek Zdrowia) Druk Nr 1/2014XLIX 

3. Zamknięcie obrad.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie 
porządek obrad. 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując większością: 
11 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
0 głos przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że porządek 
obrad został przyjęty.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLIX Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 1/2014XLIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Druk Nr 1/2014 XLIX 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 
w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminy / tekst jednolity : Dz. U.                  
z 2013 r. , poz. 594,z późn. zm./, RADA GMINY DARŁOWO uchwala co następuje: 

§1. 
Aprobuje się przyjęcie (nie przyjęcie) do realizacji listu intencyjnego z dnia 28 maja 2014 r. przedstawicieli 
Miasta Darłowo: 

1) Pana Arkadiusza Klimowicza – Burmistrza Miasta Darłowo 
2) Pana Zbigniewa Grosza – Przewodniczącego Rady Miejskiej w Darłowie  
3) Pana Krzysztofa Cybulskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP w Radzie 

Miejskiej w Darłowie 
- w sprawie wykupu przez Miasto Darłowo  nieruchomości związanej z przychodnią lekarską i Szpitalem (były 
Ośrodek Zdrowia), położonymi na działce oznaczonej numerem geodezyjnym 139/2, obręb 10-Darłowo- za cenę 
650.000,00 zł z sfinalizowaniem zakupu tej nieruchomości w styczniu 2015 roku.. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.”  
 
/List intencyjny Władz Królewskiego Miasta Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w dniu 29 maja złożył 
wniosek o zwołanie sesji Rady Gminy w trybie nadzwyczajnym. Pan Wójt powiedział, że                  
w uzasadnieniu podał, że „Burmistrz Miasta Darłowo listem intencyjnym z dnia 28 maja 
2014 roku wystąpił do Wójta Gminy Darłowo o wykup nieruchomości, na której znajduje się 
Ośrodek Zdrowia tzn. działka nr 139/2 położona w obrębie ewidencyjnym nr 13 Miasta 
Darłowo”. Pan Wójt powiedział, że organem właściwym do rozpatrzenia tej sprawy jest Rada 
Gminy. Pan Wójt powiedział, że „działka nr 139/2 w Darłowie obręb 13 miasta Darłowo                     
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla jednostki strukturalnej                           
D-Darłowo centrum (uchwała Rady Miejskiej w Darłowie Nr VIII/79/07 z dnia 19.06.2007 r.) 
oznaczona jest symbolem B10U jest przeznaczona na usługi zdrowia i w rozdziale 4 § 20 pkt 4 
– ustalenie szczegółowe dla terenu B10U jest zapisane „dopuszcza się przebudowę 
istniejących obiektów z zakazem ich rozbudowy w planie.” Franciszek Kupracz dopóki jest 
wójtem Gminy wiejskiej Darłowo jest przeciwny wykupowi powyższej nieruchomości.” 

Następnie Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chce 
powiedzieć dlaczego jest przeciwny wykupowi tej nieruchomości. Pan Wójt zwracając się do 
Pana Przewodniczącego, Wysokiej Rady, Państwa Sołtysów, Pana Burmistrza, Pana Starosty 
i Pana Przewodniczącego Rady Miasta Darłowo powiedział, że jego wypowiedź będzie 
umieszczona na stronie internetowej Gminy ponieważ zwołanie sesji nadzwyczajnej było 
konieczne do rozpatrzenia wyjątkowej sprawy dotyczącej ochrony zdrowia – zadania Gminy 
dla mieszkańców, a sprzedaż majątku gminnego należy do kompetencji Rady Gminy.  
Pan Wójt powiedział, że sprawa dotyczy Ośrodka Zdrowia będącego mieniem Gminy 
(wiejskiej) Darłowo położonego na terenie miasta Darłowo. Pan Wójt powiedział, że przez 
prawie 10 lat funkcjonował tutaj Oddział Wewnętrzny  Szpitala Powiatowego w Sławnie. Pan 
Wójt powiedział, że organem założycielskim Szpitala Powiatowego w Sławnie jest Starostwo 
Powiatowe w Sławnie, na którym spoczywa obowiązek utrzymywania Szpitala. To Starostwo 
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bez żadnej dyskusji powinno zabezpieczyć te środki w swoim budżecie i prowadzić politykę 
sprzyjającą dobremu funkcjonowaniu Szpitala. Pan Wójt powiedział, że Gmina (wiejska) 
Darłowo nie ma w tym zakresie żadnych obowiązków. Wręcz nie powinna wyręczać                         
z obowiązków właściciela Szpitala tj. Starostwa Powiatowego w utrzymywaniu jego 
jednostki. Pan Wójt powiedział, że jeśli mówimy o tak zwanej sąsiedzkiej pomocy dla 
szpitala to sprawa powinna dotyczyć wszystkich samorządów naszego powiatu solidarnie. 
Pan Wójt powiedział, że obecnie niektóre osoby, niektórzy przedstawiciele władz 
samorządowych czynią wszystko, aby problem Szpitala Powiatowego z Oddziałem 
Wewnętrznym w Darłowie kierować w stronę Gminy (wiejskiej) Darłowo. W Szpitalu 
Powiatowym Sławo leczą się wszyscy mieszkańcy z całego powiatu i pracują też osoby                    
z całego powiatu. Temat jest medialny w okresie przedwyborczym. Pan Wójt powiedział, że 
we wiadomościach bezpłatnych w Biuletynie Królewskiego Miasta Darłowo Nr 3/131                       
z maja 2014 roku jest artykuł pod tytułem: „Czy Wójt Kupracz blokuje powstanie Szpitala                  
w Darłowie?!”. Pan Wójt oświadczył, że przed publikacją tego artykułu nie było nie było 
wystąpienia Wójta Gminy Darłowo o zajęcie stanowiska w imieniu Gminy o sprawach 
podanych w artykule odnoszących się do Gminy wiejskiej Darłowo. Pan Wójt powiedział, że 
prawdą jest, że Oddział Wewnętrzny w Darłowie stanowiący część Szpitala Powiatowego                      
w Sławnie został zamknięty bez wiedzy właściciela obiektu, bez powodu zamknięcia 
oddziału. Pan Wójt powiedział, że sprawę dokonano metodą faktów dokonanych stosując 
zasadę czy komuś się podoba czy nie zróbmy swoje. Pan Wójt powiedział, że dlatego też 
podaje w swoim wystąpieniu podaje fakty, które dotyczą Oddziału Wewnętrznego                            
w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że umowa użyczenia części pomieszczeń Ośrodka Zdrowia 
w Darłowie o powierzchni 647,44 m2 na Oddział Wewnętrzny Darłowo zawarła Gmina 
Darłowo i Szpital Powiatowy w Sławnie na okres od 1 stycznia 2004 roku do 31 grudnia 2013 
roku. Pan Wójt powiedział, że można powiedzieć, że Oddział Wewnętrzny Darłowo 
funkcjonował także przy pomocy Gminy wiejskiej Darłowo. Pan Wójt powiedział, że według 
niego gwarantem istnienia Szpitala w Darłowie Oddziału Wewnętrznego na ten okres był 
Dyrektor Szpitala w Sławnie Pan Andrzej Dąbrowski, mieszkaniec Gminy wiejskiej Darłowo. 
Niestety został odwołany przez Starostę i funkcję Dyrektora przejęli byli pracownicy 
samorządu miasta: najpierw Pan Januszewski były Starosta, a potem Pan Michalak, który jest 
do dzisiaj Dyrektorem. Wraz ze zmianą Dyrektora Dąbrowskiego uznano, że należy zamknąć 
oddział. Szpital Powiatowy w Sławnie protokółem z dnia 23 stycznia 2013 roku to jest na 
prawie rok przed końcem umowy użyczenia oddał, zwrócił pomieszczenia Oddziału 
Wewnętrznego Darłowo właścicielowi obiektu. Tym samym zamykając oddział, zamykając 
działalność, Szpital tłumaczył się, że niezbędny jest remont, dlatego też wyposażenie będzie 
zabrane do Sławna. Wójt Gminy Darłowo podjął wpływ udaremnienia wywozu wyposażenia 
uzasadniając, ze remont można wykonać nie wywożąc wyposażenia. Pan Wójt powiedział, że 
wtedy członek Zarządu Powiatu przyjechał do Wójta, aby na okres remontu pomieszczeń 
jednak udostępnić wyposażenie dla Szpitala w Sławnie, który jest właścicielem wyposażenia, 
aby sprzęt był wykorzystywany na niezbędne potrzeby dla pacjentów w Sławnie. Pan Wójt 
powiedział, że dla dobra pacjentów Wójt udostępnił sprzęt zakładając, że wróci do Darłowa. 
Obecnie nie ma łóżek, sprzętu, zostało to wywiezione na dzień spisania protokołu                              
w Darłowie. Fakty potwierdzają, że Szpital Powiatowy w Sławnie nie planował dalej 
prowadzić Oddziału Wewnętrznego w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że kilkakrotnie będąc 
w Szpitalu w Sławnie pytał się dlaczego nie przystępują do remontu Oddziału Wewnętrznego 
w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że w odpowiedzi usłyszał, że głównym problemem 
zamknięcia Oddziału jest brak windy. Pan Wójt powiedział, że jako Wójt Gminy, Członek 
Rady Społecznej przy Szpitalu w Sławnie, przedstawiciela właściciela obiektu ciągle 
powtarzał, że nie ma konieczności zamykania oddziału ze względu na brak windy. Pan Wójt 
powiedział, że Oddział może dalej funkcjonować przy budowie wykonaniu windy i uzasadnił 
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to faktem, że nie zamykano Szpitala Powiatowego w Sławnie, gdy wykonywano na jego 
terenie trzy windy oraz były wykonywane prace remontowe. Pan Wójt powiedział, że to samo 
należy wykonać w Darłowie i deklarował pomoc przy wykonywaniu windy, która jest tak 
potrzebna oddziałowi, a nie gminie. Pan Wójt powiedział, że w wiadomościach podano, że 
winda jest potrzebna oddziałowi co potwierdza. Pan Wójt powiedział, że pytał się dlaczego 
Szpital Powiatowy nie występuje do Starostwa o pozwolenie na budowę windy, gdy ma 
projekt windy. Szpital miał prawo do wystąpienia na pozwolenie budowy windy ponieważ ma 
prawo do dysponowania nieruchomością i to jest tak zwana umowa użyczenia. Pan Wójt 
powiedział, że niestety nie poczyniono żadnych działań na wybudowanie windy w Darłowie 
komentując że ta sławna winda w Darłowie nie jest potrzebna, gdyż Oddział Wewnętrzny jest 
zamknięty. Pan Wójt powiedział, że w tej sprawie rozmawiał także z Radnym Powiatowym 
reprezentującym Gminę (wiejską) Darłowo i usłyszał w odpowiedzi, że jest to sprawa 
polityczna i w sprawie nic się nie zrobi, gdyż Radni Powiatowi z Miasta Darłowo zgadzają się 
na zamknięcie Oddziału w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że Pan Burmistrz Sławna                          
w swoich wystąpieniach twierdzi, że Oddział Wewnętrzny w Darłowie jest tylko 
dodatkowym obciążeniem Szpitala Powiatowego w Sławnie, który najpierw musi dostosować 
się do wymogów Szpitala. Pan Wójt powiedział, że słysząc taką opinię poprosił 
przedstawiciela Szpitala w Sławnie o dokumentację windy ponieważ Szpital nie zamierzał 
wykonać windy, która byłaby zabezpieczona tylko na potrzeby Oddziału Wewnętrznego to 
Gmina wiejska wystąpi o pozwolenia na budowę windy, która by była nie tylko na potrzeby 
oddziału wewnętrznego, ale także dla pacjentów korzystających z laboratorium oraz lekarzy 
rodzinnych oraz gabinetów lekarskich na oddziale wewnętrznym. Pan Wójt powiedział, co                     
w tym artykule w WIADOMOŚCIACH Biuletynie Królewskiego Miasta Darłowo  podano: 
Po pierwsze Pan Wójt stwierdził, że nieprawdą jest jak podaje Pan Starosta, że wielokrotnie 
przypominał Wójtowi, że zależy na czasie, że zasłania się procedurami. Pan Wójt powiedział, 
że było to dla niego dziwne, bo zwykle takie prace trwają dwa, góra trzy miesiące a nie dwa 
lata. Pan Wójt powiedział, że prawdą jest, że w lutym 2013 roku Gmina (wiejska) Darłowo 
dokonała zapytania ofertowego na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
dotyczącej windy w Ośrodku Zdrowia przy ulicy Marii Curie-Skłodowskiej 32 w Darłowie                   
z terminem realizacji zamówienia w ciągu dwóch miesięcy od dnia zawarcia umowy. 
Wykonawca dokumentacji wykonał zadanie w ciągu jednego miesiąca i przekazał ją w dniu 
26 marca 2013roku. Pan Wójt powiedział, że dokumentacje projektowe zawierają                                   
6 egzemplarzy dokumentacji projektu budowlano-wykonawczego, w tym dwa przekazano do 
Urzędu Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, i dwa egzemplarze kosztorysu 
inwestorskiego i dwa egzemplarze Przedmiarów, dwie sztuki dokumentacji elektronicznej, 
dwa egzemplarze ekspertyz technicznych wraz z badaniami geologicznymi i inwentaryzacją                
i jeden na płycie CD. Pan Wójt powiedział, że fakty są następujące: Na zapytanie ofertowe 
Gminy z dnia 8 lutego 2013 roku na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
wraz z pozwoleniem na budowę windy w ośrodku zdrowia wpłynęło 10 ofert w tym dwie                   
z Darłowa. Pan Wójt powiedział, że najkorzystniejsza oferta była z Gdańska                                
z wynagrodzeniem ryczałtowym 6 800,00 zł. Oferent po zapoznaniu się z zapisami                            
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla Ośrodka w Darłowie 
uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Darłowie Nr VIII/79/07 z dnia 19 czerwca 2007 
roku rozdział 4 § 20 pkt 4 w ustaleniach szczegółowych dla terenu o symbolu B10U 
„dopuszcza się przebudowę istniejących obiektów z zakazem ich rozbudowy w planie” 
oferent odstąpił od dalszych czynności uzyskania pozwolenia na budowę ponieważ zapisy                    
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego uniemożliwiają wybudowanie windy 
jako dobudowę, natomiast wykonanie windy wewnątrz budynku jest niemożliwe ze względu 
na konstrukcje budynku i potrzebę zachowania schodów przeciwpożarowych i rozkład 
pomieszczeń. Pan Wójt powiedział, że w tej sytuacji Gmina (wiejska) Darłowo dokonała 
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ponownego zapytania ofertowego na wykonanie dokumentacji windy. Na zapytanie ofertowe 
z dnia 24 lutego 2013 roku wpłynęły dwie oferty i za najkorzystniejszą została uznana oferta  
firmy ze Szczecina z wynagrodzeniem 19 926,00 zł, czyli praktycznie dwa razy droższa, niż 
ta oferta wcześniejsza tamtej firmy z Gdańska. Pan Wójt powiedział, że firma ta również 
odstąpiła od wykonania prac po zapoznaniu się z obiektem Ośrodka Zdrowia w Darłowie ze 
względu na zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Miasta Darłowo 
dla terenu Ośrodka Zdrowia mówiącym o zakazie rozbudowy Ośrodka Zdrowia. Pan Wójt 
powiedział, że w tej sytuacji Gmina Darłowo podpisała umowę na wykonanie dokumentacji       
z firmą z Gdańska pod warunkiem, że Gmina wystąpi o pozwolenie na budowę windy przy 
pomocy projektanta oferenta. Pan Wójt powiedział, że jak już poprzednio podawał 
wykonawca dokumentacji wykonał optymalny projekt windy w ekspresowym terminie bo                  
w miesiąc i na podstawie umowy miał ten termin realizacji do 15 kwietnia 2013 roku, zdając 
dokumentację 26 marca 2013 roku. Pan Wójt powiedział, że mając na względzie powyższe 
fakty trudno się godzić ze zdaniem Pana Starosty, że z winy Wójta prace trwały za długo i jak 
to podano w Wiadomościach Urzędu Miasta, że te prace były wykonywane w żółwim tempie. 
Pan Wójt powiedział, że w dniu 7 maja 2013 roku Gmina złożyła wniosek do Starostwa 
Powiatowego w Sławnie o pozwolenia na budowę i inwestycję pod tytułem: „wykonanie 
szybu windy wraz z robotami towarzyszącymi przy Ośrodku Zdrowia”. Pan Wójt powiedział, 
że w dniu 13 maja 2013 roku Starosta Sławieński wydał postanowienie o obowiązku 
dostarczenia między innymi poprawnie wypełnionego wniosku o pozwolenie na budowę choć 
wniosek został złożony przez Gminę na prawidłowym druku, po drugie poprawnie 
wypełnione oświadczenie o prawie dysponowania nieruchomością na cele budowlane 
pomimo, że takie oświadczenie zostało złożone na prawidłowym druku. Po trzecie projektu 
zagospodarowania działki na mapie do celów projektowych zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Darłowo przypominając jednocześnie o zakazie 
rozbudowy Ośrodka Zdrowia w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że jeszcze inne uwagi zgłosił 
do tego postanowienia. Poza tym Pan Wójt powiedział, że Starosta udzielił terminu 
wykonania nałożonego obowiązku do 24 czerwca 2013 roku. W dniu 2 lipca 2013 roku Pan 
Starosta wydał decyzję o odmowie udzielenia pozwolenia na budowę windy podając                           
w punkcie dwunastym decyzji, że jest zakaz rozbudowy obiektu w planie. Pan Wójt 
powiedział, że w artykule Wiadomości Miasta Starosta też twierdzi, że wniosek o pozwolenie 
na budowę windy był niekompletny i źle przygotowany. Pan Wójt powiedział, że jako Wójt 
Gminy nie zgadza się z tym ponieważ ten sam projektant w tym samym czasie i w taki sam 
sposób wykonał dokumentację windy tylko że w budynku Urzędu Gminy Darłowo przy                   
ulicy Dąbrowskiego 4 i tutaj Starosta nie odmówił udzielenia pozwolenia na budowę tej 
windy. Pan Wójt powiedział, że w najbliższym czasie Gmina przystąpi do wykonania windy 
w Urzędzie Gminy, przy czym szyb windy już jest wykonany tu za ścianą. Pan Wójt 
powiedział, że jego zdaniem Włodarze Miasta i Powiatu wiedzieli o tym, że windy nie można 
wykonać ze względu na zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
Miasta Darłowo mówiącym o zakazie rozbudowy Ośrodka Zdrowia. W związku z tym Pan 
Wójt powiedział mówiąc najprościej, że jak nie będzie windy to nie będzie oddziału.                     
Pan Wójt powiedział, że w tej sytuacji Gmina Darłowo w dniu 16 sierpnia 2013 roku 
wystąpiła do Pana Burmistrza Miasta Darłowo o wydanie opinii oceny zgodności zamiaru 
wykonania windy z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania Miasta.                        
Pan Wójt powiedział, że w dniu 27 sierpnia 2013 roku wpłynęło pismo do Urzędu Gminy 
podpisane przez Panią Zastępcę Burmistrza Miasta Darłowa opiniujące, że w ramach 
przebudowy istniejących obiektów Ośrodka Zdrowia w Darłowie zamierzenie wykonania 
windy nie narusza ustaleń miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Darłowo. Pan Wójt powiedział, że w piśmie pominięto fakt, że wykonanie windy wychodzi 
poza powierzchnię aktualnie istniejącego budynku, chociaż w piśmie też przypomniano                    
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o zakazie rozbudowy obiektu. Pan Wójt powiedział że jego zdaniem jest to działanie celowo 
umożliwiające wystąpienie ze sprzeciwem wobec decyzji o pozwoleniu na budowę windy                   
w projektowanym miejscu ze względu na niespełnienie wymogu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Darłowo. Pan Wójt powiedział, że uważa, że nic 
nie stało na przeszkodzie, aby dla dobra sprawy winda była poza planem istniejącego obiektu, 
gdyż rozbudowa nie jest istotna dla zagospodarowania terenu oraz w razie potrzeby jest 
możliwość zmiany zapisów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego.                  
Pan Wójt powiedział, że w dniu 31 lipca 2013 roku Zachodniopomorski Wojewódzki 
Konserwator Zabytków w Szczecinie wydał decyzję pozwalającą na przeprowadzenie 
interwencyjnych badań archeologicznych w czasie prac ziemnych związanych z budową 
szybu windy. Natomiast w dniu 19 marca 2014 roku Starosta Sławieński wydał decyzję                     
nr 122/2014 zatwierdzającą projekt budowlany i udzielił pozwolenie na budowę windy,                       
i stwierdził także, że Gmina doręczyła wszystkie nie zbędne dokumenty do pozwolenia na 
budowę windy. Pan Wójt powiedział, że decyzja stała się ostateczna, ponieważ w terminie                 
14 dni od daty jej doręczenia strony nie wniosły odwołania do Wojewody. Pan Wójt 
powiedział, że jego zdaniem Pan Starosta mógł nadać tej decyzję także natychmiastową 
wykonalność, to znaczy jak podobnie uczynił z wydaniem decyzji pozwolenia na budowę 
POLOmarketu w Dąbkach pomimo faktu, że Rada Gminy sprzeciwiła się tej budowie                     
w centrum miejscowości w strefie chronionej Uzdrowiska Dąbki. Pan Wójt powiedział, że 
Starostwo na pewno będzie się tłumaczyć, że nie było wniosku o natychmiastową 
wykonalność decyzji na budowę windy. Pan Wójt powiedział, że z dniem 3 kwietnia 2014 
roku decyzja o budowie windy w Ośrodku Zdrowia w Darłowie stała się prawo mocna                      
i można przystąpić do budowy windy. Pan Wójt powiedział, że minęło już 15 miesięcy od 
zamknięcia Oddziału Wewnętrznego Darłowo, gdy biurokratyczny wymóg na wykonanie 
windy został spełniony. Pan Wójt powiedział, że obecnie jest potrzeba zabezpieczenia 
finansowego wykonania windy oraz wyłonienia wykonawcy szybu windy, zamontowania 
windy. Pan Wójt powiedział, że nie bez znaczenia jest także szum medialny wokół tej sprawy, 
który ułatwił uzyskanie pozwolenia na budowę windy. Za to Pan Wójt podziękował gdyż to 
pomogło sprawie. Pan Wójt podziękował także Pani Doktor Gosiewskiej za stanowcze 
wystąpienie w sprawie zamknięcia Oddziału Wewnętrznego w Darłowie. Następnie Pan Wójt 
powiedział że Gmina (wiejska) Darłowo pismem z dnia 24 kwietnia 2014r. wystąpiła do Rady 
Miasta Darłowo z ofertą porozumienia wspólnego prowadzenia Ośrodka Zdrowia w Darłowie 
poprzez ustanowienie odpłatnego współwłaściciela nieruchomości Miasta Darłowo na  2/3. 
Pan Wójt powiedział, że Gmina wiejska  z góry podpisała się pod tym porozumieniem, 
deklarując uzyskane pieniądze z prawa współwłasności przeznaczyć na wykonanie windy                    
i remont pomieszczeń na Oddział Wewnętrzny. Pan Wójt powiedział, że brak jest odpowiedzi 
pisemnej ze strony Rady Miasta Darłowo. Następnie Pan Wójt poinformował, że Pan 
Burmistrz Królewskiego Miasta Darłowo telefonicznie powiadomił Wójta Gminy, że 
odpowiedzi na porozumienie nie będzie i nakazuje podpisanie umowy dzierżawnej Gminie 
(wiejskiej) Darłowo ze Szpitalem Powiatowym w Sławnie. Pan Wójt powiedział, że 
wystarczyło tylko podpisać porozumienie przez Pana Burmistrza i władałby Ośrodkiem 
Zdrowia w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że z jego punktu widzenia widzi, że kasa miejska 
chyba jest pusta. Pan Wójt powiedział, że jak się nie ma miedzi to się w domu siedzi, ale to 
nie jest tak  w mieście Darłowo. Pan Wójt powiedział, że są jeszcze wirtualne pieniądze i Pan 
Burmistrz proponuje sprzedanie między innymi tego Ośrodka Zdrowia za kwotę                        
650 000,00 zł. pan Wójt powiedział, że myślał, że powinno to być 650 000,00 Euro, ale 
jednak 650 000,00 zł i to z inflacją. Pan Wójt powiedział, że była też propozycja, aby Gmina 
wiejska oddała za darmo Ośrodek Zdrowia dla Starostwa chociaż go kupiła. Pan Wójt 
powiedział, że w procedurze uzyskania pozwolenia na budowę windy w Ośrodku Zdrowia ze 
względu na zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Miasta Darłowo 
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dotyczącym działki nr 139/2, na której położony jest Ośrodek Zdrowia istotnym także jest  
fakt, że działka ta jest zlokalizowana na terenie śródmieścia Miasta Darłowo wpisanego do 
rejestru zabytków pod numerem 204 decyzją z dnia 22 września 1959 roku oraz w strefie WII 
ochrony archeologicznej. Pan Wójt powiedział, że miało to zasadniczy wpływ na uzyskanie 
pozwolenia na budowę windy, ponieważ obowiązkiem było także uzyskanie pozwolenia 
prowadzenia robót przy wykonywaniu windy od Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Pan Wójt powiedział, że taką decyzję numer 611/2013 K uzyskano 
w listopadzie 2013 roku z terminem ważności pozwolenia do 31 grudnia 2014 roku, chociaż 
już w kwietniu 2013 roku projekt budowy windy był uzgodniony  z Wojewódzkim Urzędem 
Ochrony Zabytków w Szczecinie tj. decyzja nr 253/2013 K z 26 kwietnia 2013 roku. Pan 
Wójt powiedział, że w lipcu 2013 roku Konserwator Zabytków w Szczecinie w swojej decyzji 
podał, że z uwagi na lokalizację inwestycji na obszarze zabytkowego śródmieścia konieczne 
jest przeprowadzenie w trakcie prac ziemnych związanych z realizacją inwestycji prac 
interwencyjnych  badań archeologicznych, mających na celu udokumentowanie w źródłach 
naukowo-konserwatorskich pozostałości średniowiecznego osadnictwa miejskiego, ponieważ 
ten teren, gdzie budowana winda jest na terenie strefy zabytków W II i obowiązuje plan 
przestrzenny z 2007 roku. Pan Wójt powiedział, że dla niego jest to wszystko dziwne przecież 
pamięta, że za czasów, gdy Dyrektorem Przychodni w Darłowie był Pan Henryk Kumpin,  to 
wykonywano roboty także ziemne w miejscu, gdzie jest zlokalizowana do projektowania 
winda, wykonując schody, wentylatorownię jako piwnicę, i nawet nie wykonano badań 
archeologicznych. Pan wójt powiedział, że było to przed 2007 rokiem, i scedowano to w 2014 
roku na Gminę wiejska. Pan Wójt powiedział, że nieprawdą jest jak twierdzi Pan Burmistrz 
Darłowa iż „nie mogliśmy ich (tzn. 100 tysięcy złotych zarezerwowanych w budżecie  na rok 
2013) przekazać gminie wiejskiej, bo nie było projektu windy.” Pan Wójt kontynuując 
wypowiedź powiedział, że natomiast prawdą jest, że projekt windy był już w dniu 26.03.2013 
roku. Z-ca Burmistrza także potwierdza wykonanie projektu w piśmie GG.670.12.2013 z dnia 
22 sierpnia 2013 roku do Wójta Gminy Darłowo, przytaczając z otrzymanej dokumentacji 
projektowej opis planowanych prac przy wykonywaniu windy. Pan Wójt powiedział, że Pani 
Z-ca Burmistrza nie wnosi uwag do dokumentacji projektowej. W  tej sytuacji  Pan wójt 
powiedział, że nic nie stało na przeszkodzie, aby Miasto Darłowo przekazało zarezerwowanie 
100 000,00 zł na wybudowanie windy. Pan Wójt powiedział, że 100 000,00 zł od Miasta 
można byłoby przeznaczyć na wykonanie robót nie objętych pozwoleniem na budowę jak: 
przygotowanie terenu i obiektu do wykonania robót, wykonanie nowego wejścia do obiektu 
szpitalnego w zamian za przeznaczenie obecnego wejścia na szyb pod windę, dostosowanie 
istniejących mediów (prąd, wentylacja, sieci ciepłownicze, wodo-kanalizacyjne, prąd do 
podłączenia windy), wykonanie wejścia windy na piętro do lekarzy rodzinnych, laboratorium. 
Pan Wójt powiedział, że wobec nie przekazania przez Miasto środków finansowych 
100 000,00 zł w 2013 roku na roboty, które można było wykonać powodują opóźnione prac                 
o prawie pół roku. Pan Wójt następnie powiedział, że nieprawdą jest, że od Kościoła 
Zielonoświątkowego jest pobierany czynsz dzierżawny w wysokości 1,60 zł/m2, natomiast 
prawdą jest, że czynsz dzierżawny od Kościoła Zielonoświątkowego wynosi netto 13,53 zł/m2 

brutto 16,64 zł/m2  od pomieszczenia dzierżawionego na potrzeby kościoła, tj. prawie 10 razy 
więcej jak podawane jest w artykule. Pan Wójt nadmienił, że Rada Gminy wyraziła zgodę na 
zastosowanie czynszu dzierżawnego wg ryczałtu dzierżawnego dla Szpitala Powiatowego                   
w Sławnie w takiej samej wysokości jak dla kościoła, tj. 500 zł/m-c + VAT. Pan Wójt 
powiedział, że kolejną nieprawdą podaną w tym artykule jest jak podano iż „Dodajemy, że                             
w starej umowie z gminą na dzierżawę pomieszczeń, Szpital Powiatowy nie płacił czynszu.” 
Następnie Pan Wójt powiedział, że prawdą jest, że w umowie Nr 8/529/2009 pomiędzy 
Gminą Darłowo a Szpitalem Powiatowym w Sławnie przyjęto stawkę czynszu dzierżawnego 
w wysokości 23,81 zł/m2. Umowa jest obowiązująca i zawarta na czas nieokreślony. Pan 
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Wójt powiedział, że nieprawdą jest jak podano się w wypowiedzi dyrektora szpitala, że „jak 
będziemy musieli zapłacić te 250 tysięcy czynszu to taki oddział szpitalny nie ma już racji 
bytu na samym starcie.” Pan Wójt powiedział, że prawdą jest, że czynsz dzierżawny 
miesięcznie przy stawce 57,40 zł/m2 i zgłoszonej powierzchni przez Dyrektora Szpitala 
będzie wynosił: 12 m-cy x 340,41 m2 x 57,40 zł/m2 =234 474,41 zł rocznie, tj. mniej                       
o 15 525,00 zł od tego co podaje Dyrektor Szpitala. Pan Wójt powiedział, że według zasad 
przyjętych przy naliczaniu opłaty dzierżawnej w Ośrodku Zdrowia, Szpital ma korzystać                   
z 340,41 m2 powierzchni, ale do opłaty dzierżawnej naliczany czynsz roczny byłby od 
powierzchni 256,41 m2 co daje po wyliczeniu tego wszystkiego 176 615,00 zł rocznie lub                   
14 718,00 zł miesięcznie. Pan Wójt powiedział, że to wychodzi mniej o 73 385,00 zł od tego 
co Pan Dyrektor podaje. Pan Dyrektor zaproponował 6,15 zł/m2 brutto, co daje 18 923,00 zł. 
rocznie to znaczy mniej niż podatek dla miasta Darłowo w 2014 roku wynoszącym 24 754,00 
zł za Ośrodek Zdrowia. Pan Wójt powiedział, że Pan Dyrektor Szpitala Powiatowego                        
w Sławnie nie bierze pod uwagę faktu, że gmina wiejska zamierza przeznaczyć ca 150 000,00 
zł rocznie na dofinansowanie kosztów leczenia mieszkańców Gminy wiejskiej Darłowo                    
w Oddziale Wewnętrznym Darłowo – Szpitalu Wiejskim. 
Odnośnie pomocy miasta podanej w artykule Pan Wójt powiedział, że nie jest podana pomoc 
Miasta w 2014 roku. Zdaniem Pana Wójta jest to zrobione celowo, ponieważ pomoc ta na 
pewno byłaby wykorzystana. Następnie Pan Wójt powiedział, że deklaracje pomocy Miasta            
w 2015 roku bez określenia wielkości to według niego bajki na potrzeby wyborów 
samorządowych w 2014 roku, tak samo jak pomoc w 2013 roku tj. wykazano 100 000,00 zł, 
ale nie przekazano.  

Stanowisko Wójta Gminy wiejskiej Franciszka Kupracza wobec Listu 
intencyjnego władz miasta Darłowo z 28 maja 2014 roku jest następujące: 

Wójt Gminy jest przeciwny przyjęciu Listu intencyjnego Miasta Darłowo do 
realizacji. Według Pana Wójta będzie to dowód niegospodarności Gminy wiejskiej Darłowo               
i braku realizacji zadania własnego gminy  jakim jest ochrona zdrowia jej mieszkańców. Wójt 
jest przeciwny podpisania umowy dzierżawnej ze Szpitalem Powiatowym w Sławnie na 
przeznaczenie pomieszczeń na Zakład Opiekuńczo –Leczniczy. Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że pomieszczenia to są sale po Oddziale Wewnętrznym – swoim kształtem, 
umieszczeniem okien, konstrukcją uniemożliwiają adaptacje na mniejsze sale nie mogące 
pomieścić 30-35 łóżek dla szczególnych pacjentów, którym zamiast pomocy będzie 
stworzone ”piekło na ziemi” poprzez brak spokoju, ciszy, warunków do leczenia. Pan Wójt 
powiedział, że według niego będzie to „wykańczalnia”. Pan Wójt powiedział, że wtedy nawet 
zdrowy pacjent w takich warunkach się rozchoruje. Pan Wójt przypomniał, że osobiście 
będąc w szpitalu w Słupsku, Szczecinie miał do czynienia z takimi sytuacjami. Pan Wójt 
prosił zobaczyć jakie są warunki w Hospicjum w Darłowie i powiedział, że takie podobne 
mają być w tym Zakładzie Opiekuńczo- Leczniczym, ale wtedy liczba łóżek 30-35 w tym 
oddziale się nie zmieści. Pan Wójt powiedział, że uważa, że w pomieszczeniach Ośrodka 
Zdrowia Darłowo należy stworzyć szpital pełniący nadal funkcję Oddziału Wewnętrznego, 
gdzie można liczyć na pierwszą pomoc lekarską od takich lekarzy jak Doktor Przychodzeń, 
Doktor Szymański, Doktor Sokołowski, pobyt na poprawę zdrowia, dokonanie badań 
lekarskich tzn. tak jak było dotąd. Pan Wójt powiedział, że będzie to mały Szpital Wiejski, 
który po swojemu nazywa Kliniką na 18-20 łóżek, gdzie może być także codzienny kontakt 
pacjenta z rodziną. Pan Wójt wyjaśnił, że poprzez taki Szpital jest możliwy kontakt z innymi 
szpitalami, gdzie może być udzielona większa pomoc lekarska i dlatego Szpital powinien 
posiadać swój ambulans do transportu pacjentów. Pan Wójt powiedział, że jeśli Szpital 
Powiatowy w Sławnie, który do dofinansowania z Narodowego Funduszu Zdrowia zalicza do 
też łóżka, które były w Oddziale Wewnętrznym, a teraz po prostu odda te łóżka na Oddział 
Wewnętrzny to uważa, że należy podpisać umowę dzierżawy. Pan Wójt powiedział, że jeśli 
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Szpital Powiatowy nie zgodzi się na przyjęcie takiego rozwiązania należy szukać innego 
kontrahenta do przygotowania obiektu do tej funkcji.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odnośnie propozycji Władz Miasta 
Darłowo na sprzedaż tej całej nieruchomości za 650 000,00 zł i to z zapłatą w przyszłym roku 
myśli, że sprawa ta według niego to żart przedwyborczy i obiecywanie gruszek na wierzbie                  
i będzie podobnie jak z tymi 100 000,00 zł, które były przeznaczone ale jednak nie doszły 
chociaż była taka możliwość. Pan Wójt powiedział, że trzeba też mieć na uwadze to, że są 
wybory w 2015 roku i jest taka możliwość, że wyborcy wybiorą kogo innego, zwłaszcza 
przedstawicieli partii rządzącej Platformy PSL i jak wiadomo, przy tym układzie politycznym 
sprawa może być tak załatwiona, że będzie praktycznie bez pieniędzy.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uważa, że wszystko 
należy zrobić, aby ta nieruchomość była dla ludzi a nie do robienia interesów kosztem 
mieszkańców. Pan Wójt powiedział, że Pan Burmistrz jak się mówi ”chciałby wieś, tylko 
pieniądze gdzieś”. Przy tym Pan Wójt zapytał czy przy budżecie osiemdziesięciu milionów 
złotych nie może wygospodarować jednego miliona dwustu tysięcy złotych na tą działalność 
jaką jest zdrowie mieszkańców? Pan Wójt powiedział, że brak porozumienia pomiędzy 
Miastem a Gminą wiejską we wspólnym prowadzeniu zadania gminy jakim jest ochrona 
zdrowia mieszkańców nie jest czymś nowym. Pan Wójt powiedział, że miał nadzieję, że w tej 
sprawie Miasto Darłowo zgodzi się na współpracę z Gminą wiejską ponosząc także koszty. 
Ale niestety znowu jako Wójt Gminy pomylił się. Mając na względzie niedaleką przeszłość 
Pan Wójt powiedział, że były też podobne sprawy. Dla przypomnienia Pan Wójt powiedział, 
że miała być racjonalna wspólna oczyszczalnia ścieków w Żukowie Morskim, ale Miasto 
przejęło oczyszczalnię i Gmina wiejska zmuszona została pobudować swoją. Poza tym 
Miasto miało wysypisko śmieci w Porzeczu, ale wysypisko nie było dla Gminy wiejskiej, 
dlatego pobudowano własne w Krupach. Jest Zarząd Miejsko-Gminny Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Darłowie, tylko miasto Darłowo nie bierze udziału w pracach Zarządu. Strażacy 
Ochotniczy są potrzebni dla miasta tylko wtedy, gdy jest powódź w Darłówku, pożar, a do 
dzisiaj jeszcze nie otrzymali od wielu lat obiecywanego wyposażenia. Kolejna sprawa to 
funkcjonowało przedszkole wiejskie w byłym budynku urzędu Gminy i zmieniony został 
dzierżawca, a Pan Burmistrz odmówił przyznania dotacji, które wypłacało miasto ze względu 
na lokalizację przedszkola. Pan Wójt powiedział, że uważa, że trzeba zrobić swoje własne 
przedszkole na terenie Gminy, a przedszkole wiejskie w Darłowie będzie filią przedszkola 
gminnego. Pan Wójt wymienił kolejną sprawę mówiąc, że wizytówką współpracy Miasta                   
i Gminy jest ulica Dąbrowskiego stanowiąca drogę dojazdową mieszkańców gminy wiejskiej 
do Urzędu Gminy i GOPS. Pan Wójt przypomniał wszystkim, że ta droga jest mieniem 
Miasta Darłowa i jak dotąd z tego co wie nie ma nawet planów aby wykonać remont tej drogi. 
Pan Wójt powiedział, że podobny jest los spotka Ośrodka Zdrowia jeśli sprzedamy ten 
Ośrodek Zdrowia, tą nieruchomość. Pan Wójt powiedział, że uważa, że nie może liczyć  na 
współpracę z Miastem Darłowo, które w Liście intencyjnym wprost oświadcza, że bez Gminy 
wiejskiej ma reaktywować Szpital w Darłowie. Uczyni to ze Starostwem Powiatowym                     
w Sławnie tylko, że nie będzie to działał Zakład Opiekuńczo-Leczniczy, gdzie według niego 
nie ma leczenia zdrowia tylko to jest koniec drogi życiowej. Pan Wójt powiedział, że 
nieruchomość stanowiąca Ośrodek Zdrowia w Darłowie to majątek Gminy wiejskiej Darłowo 
i powinien także służyć mieszkańcom. Dlatego też Pan Wójt proponuje nie wyrażać zgody na 
sprzedaż tej nieruchomości za śmieszne pieniądze. Pan Wójt powiedział, że jak na dłoni 
widać, że bez Gminy wiejskiej Darłowo nie będzie szpitala w Darłowie, a udowodniło to 
prawie 10 lat. Pan Wójt powiedział, że wzięliśmy na siebie ten ciężar i można powiedzieć, że 
praktycznie byliśmy sami. Pan Wójt uważa, że obecnie jest możliwe przygotowanie części 
nieruchomości na szpital wiejski na świadczenie usług podobnie tak jak dotychczas przez 
Oddział Wewnętrzny tworząc odpowiednie warunki m.in. sale jedno- lub dwuosobowe dla 18 
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do 20 pacjentów. Wójt Gminy Darłowo podjął działania, aby zabezpieczyć środki finansowe 
Gminy (wiejskiej) Darłowo na wykonanie adaptacji pomieszczeń, poprawę zagospodarowania 
terenu, wykonanie windy obsługującej cały obiekt w ramach zadań własnych gminy – 
ochrona zdrowia.  

Propozycja Wójta Gminy to między innymi w 2014r. przyjąć do wykonania: 
- poprawienie infrastruktury technicznej poprzez remont dróg, placów na terenie Ośrodka 
Zdrowia  w Darłowie, 
- wykonanie projektu, uzyskanie niezbędnych pozwoleń na dalsze funkcjonowanie Oddziału 
Wewnętrznego Darłowo – szpital wiejski Darłowo, 
-  remont, poprawa elewacji obiektu, 
- przystąpienie do wykonania windy wraz ze zmianą wejścia do obiektu szpitalnego, 
adaptacja obiektu umożliwiająca dostęp na piętro obiektu za pomocą windy, 
- przystąpienie do remontu, modernizacji pomieszczeń na potrzeby szpitala wiejskiego 
Darłowo. Oddzielne zasilanie mediów z olicznikowaniem. 
 Przy tym Pan Wójt powiedział, że w Internecie się pisze, że Wójt nic nie robi tylko 
przekłada trylinkę na drogach Ośrodka Zdrowia. Pan Wójt wyjaśnił obecnym na sesji, że tak 
zadecydował Konserwator Zabytków nie Wójt. pan Wójt powiedział jeszcze, że na 
wykonanie powyższych robót należy przeznaczyć w budżecie Gminy 700 000,00 zł. 
W 2015 roku przyjąć do wykonania: 
- zamontowanie windy, uruchomienie, 
- zakończenie robót budowlanych, 
- wyposażenie szpitala wiejskiego, 
- uruchomienie szpitala wiejskiego i podpisanie umowy na prowadzenie szpitala wiejskiego 
Darłowo. Pan Wójt powiedział, że na wykonanie powyższych robót i zakupów należy 
przeznaczyć w budżecie 2015 roku 850 tysięcy zł. 
 Pan Wójt powiedział, że wykonanie robót budowlanych, wykonanie windy,                            
a następnie dofinansowanie szpitala wiejskiego w Darłowie jest realne, mieści się obecnie                 
w granicach możliwości finansowych Gminy. Pan Wójt następnie powiedział, że w 2014 roku 
po długich i ciężkich rozmowach z firmami wiatrakowymi Gmina wiejska w najbliższym 
czasie uzyska dodatkowe środki finansowe w wysokości prawie 700 tysięcy złotych, które nie 
są ujęte w budżecie Gminy i będzie starał się aby na najbliższej sesji w propozycjach zmian                 
w budżecie Gminy Darłowo na 2014ok tą propozycję ująć. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj 
sytuacja finansowa Gminy jest uważa, że bardzo dobra, bo zgromadzone jest prawie 4 mln zł 
gotówki na realizacje budżetu. Pan Wójt zapewnił, że mieszkańcy gminy nie mogą mieć 
obaw, że przyjęcie w budżecie 2015 roku 850 000,00 zł na uruchomienie szpitala wiejskiego 
będzie powodować istotne zmiany w realizacji zadań własnych gminy, brak realizacji 
inwestycji na terenie gminy. Pan Wójt zapewnił, że nadal będzie funkcjonowało ponad 20 
świetlic wiejskich zatrudniających prawie 50 młodych osób z gminy i będzie przeznaczone 
prawie 2 mln zł na finansowanie świetlic. Pan Wójt powiedział, że będzie budowa świetlicy                       
w Zielnowie, adaptacja budynku w Rusku na świetlice. Pan Wójt zapewnił także że Gmina 
nadal będzie przeznaczać 3 mln zł na dofinansowanie szkół w sześciu miejscowościach, tj. St. 
Jarosław, Kopnica, Dąbki, Słowino, Jeżyczki, Dobiesław. W dalszym ciągu będzie 
prowadzone dożywianie w szkołach poprzez kuchnię GOPS, szkołę w Dobiesławiu. Na 
dowóz uczniów będzie przeznaczone prawie 1 mln zł, autobusy gminne, które sa w Szkołach 
Społecznych będą na zasadzie użyczenia tam pozostaną. Pan Wójt potwierdził, że umowy ze 
Stowarzyszeniami na prowadzenie szkół społecznych będą nadal na zasadzie umowy 
użyczenia mienia gminnego i nie będą zmienione na dzierżawę jak jest to stosowane w szkole 
społecznej Darłówku. Pan Wójt powiedział, że zakupione w 2014 roku obiekty na potrzeby 
szkół np. w Kopnicy (rozbudowa, sala gimnastyczna) oraz w Słowinie (pod rozbudowę 
szkoły, świetlicy) będą w ramach inwestycji objęte robotami. Pan Wójt powiedział ponadto, 
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że nadal na Uzdrowisko Dąbki będzie przeznaczone prawie 3 mln zł i po wykonaniu drogi 
wojewódzkiej z Dąbek do Bobolina, Żukowa, Gmina przystąpi do wykonania obwodnicy 
Dąbek. Pan Wójt powiedział, że w dalszym ciągu będzie wykonywana  przebudowa dróg 
gminnych gruntowych poprzez utwardzenie płytami, które się sprawdzają. Pan Wójt 
powiedział również, że przez najbliższe 4 lata będzie funkcjonował fundusz sołecki oraz będą 
wydzielone własne środki finansowe z podatku od wiatraków, czyli 10% do dyspozycji 
sołectw. Pan Wójt powiedział, że oczywiście będzie kontynuowana inwestycja dotycząca 
budowy sieci kanalizacyjne, przy tym w pierwszej kolejności będzie przesył ścieków ze 
strony wschodniej gminy, czyli z Wicia do oczyszczalni gminnej. Ponadto Pan Wójt 
powiedział, że najmłodsi mieszkańcy będą nadal otrzymywać stypendia wójta (300zł) po 
semestrach za najlepsze wyniki w nauczaniu oraz za inne osiągnięcia. 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapewnił, że gmina ma możliwości 
wykonania szpitala wiejskiego w należyty sposób. Pan Wójt powiedział, że podobnie to 
uczynimy w taki sposób nowoczesny tak jak widzimy tu w obecnej siedzibie Rady,                             
w Urzędzie i nie możemy się wstydzić tego i tak samo będą tam te pomieszczeni wykonane. 
Pan Wójt powiedział, że tak samo jak zostały wykonane budowy sal gimnastycznych w St. 
Jarosławiu i Jeżyczkach, gdzie są to obiekty nowoczesne, wykonane własnymi siłami, i także 
w Ośrodku Zdrowia, gdzie jest nowoczesna apteka na szmbie. Pan Wójt powiedział, że po to 
jest zrobiona na szambie, żeby ominąć przepisy miejscowego planu i jest zrobiona                               
i funkcjonuje parking wraz ze sprawną komunikacją. Pan Wójt powiedział, że nadal będziemy 
mieli pieniądze na ochronę zabytków (9 zabytkowych kościołów) w naszej gminie, a w tym 
roku przystępujemy do remontu, budowy kaplicy na cmentarzu w Barzowicach. Pan Wójt 
powiedział, że na potrzeby strażaków OSP przeznaczone będą środki finansowe  na poziomie 
jak w roku bieżącym. Pan Wójt powiedział, że po uzyskaniu pozwolenia na budowę  remizy 
w Krupach niezwłocznie przystąpimy do jej budowy. Pan Wójt następnie powiedział, że nie 
będzie wymieniał dalszych działań Gminy, gdyż jest to obszerna lista. 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tej sytuacji stanowczo 
jako mieszkaniec gminy, Wójt Gminy sprzeciwia się sprzedaży  nieruchomości – Ośrodek 
Zdrowia w Darłowie. Pan Wójt powiedział, że wyciągnął wnioski z historii i uważa za swój 
błąd między innymi sprzedaż Ośrodka Zdrowia w Dobiesławiu. Pan Wójt powiedział, że ten 
Ośrodek mógł nadal funkcjonować, jak funkcjonują ośrodki w Gminie Malechowo. Pan Wójt 
oświadczył, że jeśli będzie uchwała o sprzedaży nieruchomości to podejmę działania, aby tej 
uchwały nie wykonać. Kończąc przemówienie Pan Wójt powiedział, że życzy zdrowia bo 
zdrowie jest najważniejsze i podziękował za uwagę.  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W głos zabrali:  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo, Przewodniczący Klubu 

Radnych Gmina Darłowo  powiedział, że w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie Klubu 
Radnych, na którym opracowano wniosek w sprawie projektu uchwały. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że wniosek dotyczy całej uchwały a w szczególności § 1, który                 
w uchwale ma brzmienie:  

 
„Aprobuje się przyjęcie (nie przyjęcie) do realizacji listu intencyjnego z dnia 28 maja 2014 r. przedstawicieli 
Miasta Darłowo: (…)” 
 

Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych przedstawił wniosek Klubu 
Radnych w sprawie projektu uchwały zawartej na druku nr 1/2014XLIX na XLIX sesję 
nadzwyczajną VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 3 czerwca 2014 roku. Pan 
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Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo w imieniu Klubu Radnych Gmina Darłowo 
wnosi do Wójta Gminy Darłowo Franciszka Kupracza o dokonanie zmiany w treści zapisu               
w projekcie uchwały Druk nr 1/2014XLIX poprzez wykreślenie w § 1 uchwały słów: 

 
„Aprobuje się przyjęcie”  
 
i przyjęcie w § 1 uchwały słów o jednoznacznej treści:  
 
„Aprobuje się nie przyjęcie do realizacji listu intencyjnego z dnia 28 maja 2014 roku przedstawicieli 

Miasta Darłowo: 
1) Pana Arkadiusza Klimowicza – Burmistrza Miasta Darłowo 
2) Pana Zbigniewa Grosza – Przewodniczącego Rady Miejskiej w Darłowie  
3) Pana Krzysztofa Cybulskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP                     

w Radzie Miejskiej w Darłowie”.  
 
Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych „Gmina Darłowo” 

powiedział, że dalsza treść pozostaje bez zmian. Następnie Pan radny przeczytał uzasadnienie 
wniosku.  

  „Radni Klubu Radnych „Gmina Darłowo” uważają, że w tak istotnej sprawie, jaką jest ochrona 
zdrowia mieszkańców, wszelkie działania władz samorządowych Gminy Wiejskiej Darłowo powinny być 
jednoznaczne, ściśle określone miedzy innymi poprzez zapisy w projekcie uchwały. Przyjęta wariantowość 
zapisów w projekcie uchwały może spowodować, że podczas głosowania nad rozstrzygnięciem uchwały niektórzy 
radni mogą być wprowadzeni w błąd. Jasna sytuacja umożliwi Radnym podjęcie konkretnej decyzji                            
w głosowaniu i przez to wzięcie na siebie odpowiedzialności za skutki uchwały.  

Klub Radnych „Gmina Darłowo” nie zamierza komentować ani ustosunkowywać się do postawy                     
i podjętych działań przedstawicieli samorządowych władz miasta i gminy Darłowo – uczynią to wyborcy podczas 
najbliższych wyborów samorządowych.  

Klub Radnych Gmina Darłowo po przyjęciu wniosku jednocześnie wypowiada się za przyjęciem 
zmienionego projektu uchwały.  

Uważamy, że dalsza dyskusja w sprawie sprzedaży lub wspólnym prowadzeniu nieruchomości należącej 
do Gminy wiejskiej Darłowo położonej na działce nr 139/2 obręb ewidencyjny nr 13 Miasta Darłowo tj. Ośrodek 
Zdrowia jest zbędna i bezcelowa. Debatowanie o wspólnym prowadzeniu Ośrodka Zdrowia z Miastem Darłowo 
jest także bezcelowa. W tej kwestii potrzebne są konkretne działania.  

Klub Radnych Gmina Darłowo uważa, że Rada Gminy Darłowo powinna zobowiązać Wójta Gminy 
Darłowo Franciszka Kupracza do podjęcia działań w imieniu Gminy do ponownego uruchomienia Oddziału 
Wewnętrznego w budynku Ośrodka Zdrowia w Darłowie, zwanego na przykład Szpital Wiejski w Darłowie,                  
z którego usług w pierwszej kolejności korzystać będą bezpłatnie mieszkańcy Gminy wiejskiej Darłowo                        
w ramach świadczeń finansowanych z Narodowego Funduszu Zdrowia oraz w ramach pomocy wiejskiej Gminy 
Darłowo w realizacji zadania własnego jakim jest ochrona zdrowia ze środków własnych Gminy.  

Jednocześnie radni Klubu uważają, że należy wyznaczyć bezpłatny parking na terenie działki nr 139/2 
obręb ewidencyjny nr 13 Miasta Darłowo wyłącznie na potrzeby mieszkańców Gminy wiejskiej Darłowo 
korzystających z usług Ośrodka Zdrowia”.  
 
/Wniosek Klubu Radnych Gmina Darłowo do Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu/ 

 
Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 

powiedział, że ma nadzieję, że Pan Wójt przychyli się do wniosku Klubu Radnych                            
i ujednoznaczni uchwałę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że                       
w związku z tym, że jest to sesja nadzwyczajna wiec wniosek zgłoszony do Wójta i Wójt 
musi wyrazić zgodę na to czy ten wniosek przyjmuje.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Wójt Gminy po 
wypowiedzi Pana Przewodniczącego Klubu proponuje żeby po autopoprawce ten projekt 
uchwały brzmiał następująco:  
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„Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia 3 czerwca 2014roku 
 
w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminy /tekst jednolity: Dz. U.                  
z 2013 r., poz. 594, z późn. zm./, RADA GMINY DARŁOWO uchwala co następuje: 

§1. 
Aprobuje się nie przyjęcie do realizacji listu intencyjnego z dnia 28 maja 2014 r. przedstawicieli Miasta 
Darłowo: 

1) Pana Arkadiusza Klimowicza – Burmistrza Miasta Darłowo 
2) Pana Zbigniewa Grosza – Przewodniczącego Rady Miejskiej w Darłowie  
3) Pana Krzysztofa Cybulskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP w Radzie 

Miejskiej w Darłowie 
- w sprawie wykupu przez Miasto Darłowo nieruchomości związanej z przychodnią lekarską i Szpitalem (były 
Oddział Wewnętrzny), położonymi na działce oznaczonej numerem geodezyjnym 139/2, obręb 13 Darłowo za 
cenę 650 000,00 zł z sfinalizowaniem zakupu tej nieruchomości w styczniu 2015 roku.. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

Darłowo.”                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał Pana 

Mecenasa czy projekt uchwały wraz z autopoprawką można jednoznacznie głosować, czy 
głosować autopoprawkę osobno?  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział że autopoprawek się nie głosuje.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Wiesławowi Moskwa. 
Pan Wiesław Moskwa Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana Wójta, że z tego 

co się orientuje wczoraj odbyło się jakieś spotkanie Klubu Radnych i nie dostał nawet 
zaproszeni a na takie ważne spotkanie jakim jest waga takiej rzeczy ja opieka zdrowotna na 
terenie Gminy Darłowo, więc ze względu że nie był na takim spotkaniu to dzisiaj w ogóle nie 
będzie głosował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Małeckiemu. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana 
Przewodniczącego, że list intencyjny Burmistrza Miasta Darłowo do Wójta Gminy Darłowo 
nie jest wydarzeniem tak wielkim, że należy zwoływać sesję nadzwyczajną. Pan Radny Jan 
Małecki powiedział, że co druga sesja prawie to jest u nas nadzwyczajna. Pan Jan Małecki 
powiedział, że tym bardziej, że list Pana Burmistrza był wysłany 28 maja a 29 maja Wójt 
wnioskuje o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Pan Jan Małecki powiedział, że to jest mienie 
gminne i trzeba dyskutować o zbyciu mienia gminnego i jest to ważna sprawa, ale niestety, 
jak kolega powiedział, że odbyło się jakieś tam spotkanie Klubu czy grupy Radnych. Pan Jan 
Małecki powiedział, że część Radnych się zebrała, natomiast część Radnych odrzucona przez 
większość radnych nie została zapoznana z tym i nie dyskutowała na ten temat, więc coś tu 
jest nie tak. Pan Jan Małecki powiedział, że to nie jest demokracja. Pan Jan Małecki 
powiedział ponadto do Pana Przewodniczącego, że też jest nie w porządku i niezgodnie                       
z zasadami demokratycznymi z których się tak chlubimy, że nie są dopuszczeni do zabrania 
głosu Sołtysi czy mieszkańcy naszej Gminy. pan Radny Jan Małecki powiedział, że nie jest to 
takie pilne bo 16 czerwca ma się odbyć sesja zwyczajna, czyli za dwanaście dni. Poza tym 
Mówca powiedział, że nie jest to takie pilne ponieważ w tym liście intencyjnym, który 
przeczytał dopiero dzisiaj, że Miasto i Burmistrz chcą dokonać zakupu dopiero w styczniu, 
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czyli mamy jeszcze sporo czasu. Pan Radny Jan Małecki zapytał dlaczego tak się spieszymy? 
Mówca powiedział, że wie, że jest kampania wyborcza, no ale troszeczkę nieba rdzo to jest                 
i nie podoba mu się to. Mówca powiedział, że mają czas, mogą to spokojnie zrobić i mogą 
rozmawiać i nie trzeba tu robić kampanii wyborczej. Pan Radny Jan Małecki podsumowując 
powyższe powiedział, że ze względu na to powstrzyma się od głosu.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział 
Panu Radnemu Janowi Małeckiemu, że ustawa o samorządzie gminnym nakazuje, wręcz 
zobowiązuje przewodniczącego do tego, że jeżeli jest złożony wniosek, który jest złożony 
przez Wójta lub grupę pięciu Radnych o zwołanie sesji nadzwyczajnej, jest zobowiązany do 
zwołani takiej sesji. Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że są na to określone procedury prawne, że wnioskodawca ma na dzień dzisiejszy 
składa wniosek wraz z porządkiem obrad. Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że takie są procedury i on ich nie wymyślił.   

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana 
Przewodniczącego, że Pan Przewodniczący ma rację, tylko, że Przewodniczący Rady i Wójt 
Gminy, to są dwie osoby w Gminie, które na pewno powinny rozmawiać ze sobą i na pewno 
rozmawiają i to nie może tak się stać, że przez noc i już mamy tutaj sesję.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział 
Panu Radnemu Janowi Małeckiemu, że list intencyjny był skierowany od Pana Burmistrza                 
i on jako Przewodniczący Rady zobaczył ten list dopiero wtedy, kiedy otrzymał wniosek                   
o zwołanie sesji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Wiesławowi Moskwa. 

Pan Wiesław Moskwa Rady Gminy Darłowo powiedział, że Pan Przewodniczący 
Rady mógł powiadomić wszystkich pozostałych Radnych o takiej ważnej kwestii. Pan Radny 
Wiesław Moskwa powiedział, że w takiej ważnej kwestii Pan Przewodniczący powinien 
rozmawiać z wszystkimi Radnymi a tego nie uczynił przez cztery lata.  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział 
Panu Radnemu Wiesławowi Moskwie, że rozmawia ze wszystkimi radnymi jednakowo. 
Następnie Pan Przewodniczący zapytał Pana Wójta czy chce zabrać głos.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że po pierwsze 
odnośnie tego, co Pan Radny z Kowalewic powiedział, ze było spotkanie to prosi te swoje 
uwagi kierować do Przewodniczącego Klubu Radnych, bo to jest właściwy adresat. Pan Wójt 
powiedział, że po drugie jest zaplanowana sesja na 16 czerwca i tam jest propozycja zmian              
w budżecie i miedzy innymi ta sprawa jest bardzo istotna bo jak już powiedział, jest to sprawa 
dość dużych kosztów i warunkująca między innymi przyjęcie tej propozycji zmian i dlatego 
uważał, że tą sprawę trzeba rozstrzygnąć w sposób jednoznaczny. Pan Wójt powiedział, że 
nie jest to sprawa nowa. Ta sprawa jest znana i opisywana. Pan Wójt powiedział, że jeśli 
Radni chcieliby się to Pan Radny mógł tez taką propozycję przygotować, bo nic nie stało na 
przeszkodzie, a nie czekać na gotowe. Pan Wójt powiedział, że tak się po prostu nie robi,                   
a jak się przyjęło obowiązki Radnego to też trzeba się do tego poczuwać. Pan Wójt 
powiedział, że będzie tego komentował bo to nawet tu nie jest właściwym by komentował 
pracę Radnego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Małeckiemu. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że 29 czerwca pan Wójt 
wystąpił z wnioskiem o sesję, a w miedzy czasie była sobota i niedziela, czyli właściwie 
cztery dni. Pan Jan Małecki powiedział, ze niektórzy dowiedzieli się dzisiaj o materiałach. 
Pan radny powiedział, że dopiero dzisiaj zapoznał się z materiałami ponieważ nie miał okazji 
wcześniej. Następnie Pan Jan Małecki powiedział, że nie wiedział o żadnym spotkaniu. Pan 
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Radny prosił mu powiedzieć, jak to jest, że Pan Przewodniczący Klubu wnosi poprawki do 
uchwały i odczytuje a Pan Wójt swoją wersję też odczytuje. Pan Jan Małecki zapytał czy 
wspólnie pisali te poprawki? Mówca prosił mu odpowiedzieć tak szczerze.  

Na sali obrad niektóre osoby się głośno śmiały.   
Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 

odpowiedział Panu Radnemu Janowi Małeckiemu, że nie będzie komentował tego co on 
powiedział. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że Klub Radnych ma prawo a nawet 
obowiązek spotykania się w ważnych sprawach wtedy kiedy ma taką potrzebę i nie musi 
informować innych Radnych spoza Klubu o spotkaniu. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, 
że jeżeli Państwo Radni, którzy nie są w Klubie a chcą być w Klubie, niech złożą deklarację                 
i Klub rozpatrzy te deklaracje. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że jak sobie przypomina 
Pan Jan Małecki nie złożył takiej deklaracji i niech nie ma Pan pretensji, że nie został Pan 
poinformowany o tym wczorajszym spotkaniu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał kto w takim razie powinien 
go poinformować? 

 Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
zapytał Pana Jana Małeckiego o czym? 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że o tym, że to się 
odbędzie.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
odpowiedział Panu Radnemu Janowi Małeckiemu, że Pan Małecki nie jest członkiem Klubu, 
wiec nie miał obowiązku go informowania o spotkaniu Klubu. Pan Jerzy krzyżanowski 
powiedział do Pana Jana Małeckiego, że jeżeli chce uczestniczyć w spotkaniach Klubu i być 
członkiem Klubu to prosi złożyć deklarację.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że gdyby była taka 
potrzeba, ale nie ma takiej potrzeby dlatego, że jest Rada Gminy i to co Klub – bo ma prawo 
powstać nie jeden a nawet kilka – z tym, że nikt z wyjątkiem tego Klubu to nikt nie wiedział         
o tych materiałach przez tyle dni. Pan Jan Małecki powiedział, że dopiero dzisiaj się zapoznał, 
a to dotyczy tak bardzo ważnej sprawy jak mienie gminne. Pan Jan Małecki zapytał Pana 
Przewodniczącego klubu czy wie co to jest mienie gminne?  

Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
odpowiedział Panu Radnemu Janowi Małeckiemu, że trzeba być częściej w Gminie i wtedy               
z półki wziął by materiały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił już o spokój 
ponieważ schodzi się z tematu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wystarczająco dużo 
jest.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
odpowiedział, że chyba za rzadko.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Następnie udzielił głosu Panu radnemu Piotrowi Skoczek.  

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że sześć lat temu był 
świadkiem sam na tej sali, bo jako Sołtys nie miał prawa głosu bo nie był radnym wtedy i był 
świadkiem sprzedaży Ośrodka Zdrowia w Dobiesławiu. Pan Radny Piotr Skoczek powiedział, 
że jest to w tej chwili nasz ostatni Ośrodek Zdrowia w Darłowie i wtedy był przeciwny 
sprzedaży i tera jest też przeciwny sprzedaży.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się już nie zgłosił.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę wraz ze zgłoszoną 
autopoprawką. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
9 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
3 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie kierunków działań Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLIX/414/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad.3   Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematu ustalonego porządku obrad XLIX Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1118 w dniu 3 czerwca 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 

 
        Obradom przewodniczył: 

            Przewodniczący 
        Rady Gminy Darłowo 

Sekretarz obrad:  
Radny Rady Gminy Darłowo                                                         Jarosław Michalski 
 
Jerzy Krzyżanowski  
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Kierownik Referatu Samorządowego 
– Biura Rady Gminy Iwona Kowalska  


